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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP   

ZÁPIS z 10. jednání 

Výboru pro národnostní menšiny ZHMP konaného dne 15. 12. 2020 v 16:00 hod. 

Velká zasedací síň, Nová radnice, Mariánské náměstí 2 

     

 

Přítomni: Mgr. Jiří Knitl - předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP, Mgr. Jiří Koubek, Dis., Martin Arden, 
Bc. Tomáš Štampach, Ing. Inga Petryčka, MBA, Mgr. Natalie Kalajdžievová, Ph.D.,  PhDr. Petr Balla, Irena 
Nováková, Ján Balog, Mgr. Petr Skala, Ing. Igor Zolotarev, CSc., Mgr. Olga Mandová, Ing. Viet Cuong 
Nguyen, František Bányai, Mgr. Jana Hajná - tajemnice  

 Omluveni: PhDr. Magdaléna Rychlíková, Ing. Gordana Rajilić, Michal Lašo, Jan Bárta, 

Nepřítomni: MUDr. Tarek Rashed 

Hosté: Ing. Michal Panocha, Dana Gregorová, Mgr. Jakub Štědroň, Ph.D., Mgr. Radek Novák 

Jednání řídil: Mgr. Jiří Knitl, předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP      
 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Schválení programu jednání a zápisu z minulého jednání 

3. Volba ověřovatele zápisu z 10. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

4. Informace k průběhu grantového řízení pro oblast národnostních menšin na rok 2021 

5. Koncepce politiky HMP ve vztahu k národnostním menšinám 2021-2025 

6. Plán činnosti výboru v roce 2021 (harmonogram jednání) 

7. Diskuze nad podněty členů výboru 

8. Dům národnostních menšin o.p.s. - aktuální informace 

9. Prostor pro prezentaci aktuálních informací ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

10. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 
 
1.  Úvod 
Mgr. Jiří Knitl (dále jen „předseda Výboru“) přivítal přítomné členy Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
(dále jen „Výbor“) ve „Velkém sále zastupitelstva“ na Mariánském náměstí a zahájil 16:05 hodin jednání. 
Poděkoval přítomným za reakce na veřejnou sbírku určenou na rekonstrukci vyhořelého pravoslavného kostela 
sv. Michala v zahradě Kinských a současně i za dary do této sbírky.  
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2. Schválení programu jednání a zápisu z minulého jednání 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
 
Předseda Výboru vyzval přítomné, zda nemají připomínku nebo podnět k doplnění zápisu z minulého 
jednání. Následně požádal přítomné, zda mají nějaké návrhy ke změně programu. Jelikož tomu tak nebylo 
ani v jednom případě, bylo přikročeno k hlasování.  

 

Usnesení č. U-VN-0049 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c hvaluj e  

1.  program 10. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Pro: 13, Proti:0 

2.  zápis z 9. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Pro: 13, Proti: 0 

3. Volba ověřovatele zápisu z 10. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
 
Předseda Výboru požádal přítomné, aby bylo přistoupeno k hlasování ve věci ověřovatelů zápisu z tohoto 
10. jednání Výboru s tím, že navrhl, aby ověřovateli zápisu byli členové Výboru Ing. Igor Zolotarev, CSc. a 
p. Petr Skala. Nikdo neměl jiný návrh a bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Usnesení č. U-VN-0050 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c hvaluj e  

ověřovatelem zápisu z 10. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP: 

Ing. Igora Zolotareva, CSc. – pro: 12, zdržel se: 1 (Ing. Igor Zolotarev, CSc.) 

p. Petra Skalu – pro: 12, zdržel se: 1 (p. Petr Skala) 

4. Informace k průběhu grantového řízení pro oblast národnostních menšin na rok 2021 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
 
Předseda Výboru sdělil přítomným, že časový harmonogram grantového řízení se daří plnit. Následně 
upozornil, že vzhledem ke koronavirové krizi se musel krátit plošně rozpočet HMP o 10 %, s tím že cílem 
Komise RHMP pro udělování grantů v oblasti národnostních menšin a integrace cizinců (dále jen „grantová 
komise“) bylo zachovat finanční objem jako v minulých letech na jednoleté projekty v oblasti 
národnostních menšin. Poté předal slovo Mgr. Hajné, která úvodem poděkovala kolegům z oddělení 
národnostních menšin a cizinců MHMP, kteří se podíleli na zpracování grantů, aby mohla zasednout 
grantová komise dle stanoveného harmonogramu (15. 12. 2020). Vzápětí poděkovala i samotným členům 
grantové komise, že byla i vzhledem k epidemiologickým opatřením schopna zasedat a projednat všechny 
žádosti o granty. Pro úplnost představila Výboru souhrnné srovnání počtu podaných žádostí grantového 
řízení pro rok 2021 s grantovým řízením pro rok 2020 (viz příloha č. 1).  Grantová komise navrhla výši 
podpory (či nepodporu) a oddělení národnostních menšin a cizinců MHMP má za úkol zpracovat materiál 
k projednání návrhů grantové komise Radou a Zastupitelstvem HMP. Mgr. Hajná zmínila, že pro oblast 
národnostních menšin (jednoleté grantové řízení) je dle návrhu alokována částka - 4.000.000,- Kč, oblast 
integrace cizinců (jednoleté grantové řízení) - 4.000.000,- Kč a v oblasti národnostních menšin (víceleté 
grantové řízení) - 4.000.000,- Kč. Dále navázala na předsedu Výboru, že byl plošně krácen rozpočet HMP 
(průřezově všemi oblastmi) o 10 %, a proto grantová komise doporučila, aby byla krácena částka u již 
schválených víceletých grantů (viz příloha č. 2), a to s ohledem na zachování aktivit v rámci jednoletého 
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financování, aby nebyly ohroženy ve své realizaci, jelikož jednoleté žádosti o grant zahrnují většinou 
celoroční činnost organizací a ta by byla ohrožena. Mgr. Hajná ještě podotkla, že dle schválených 
podmínek pro grantové řízení, mohou být podpořeny projekty žadatelů, kteří  mají řádně  a v pořádku 
odevzdané vyúčtování projektu/projektů z předchozího roku. Materiál s návrhem na poskytnutí grantů 
pro rok 2021 bude tedy předložen ke schválení až po termínu vyúčtování dotací z roku 2020 a 
předpokládáno je tedy předložení materiálu Radě a Zastupitelstvu HMP v polovině února 2021. Následně 
předseda Výboru nechal hlasovat o vzetí na vědomí informací k průběhu grantového řízení pro oblast 
národnostních menšin na rok 2021, ale také o doporučujícím návrhu grantové komise na krácení/snížení 
dotací na rok 2021 u dvou projektů schválených v rámci víceletého financování ( Světový romský festival 
Khamoro 2018-2021 na 2.000.000 Kč (snížení o 450.000 Kč) a festivalu Praha srdce národů 2018-2021 na 
1.570.000 Kč (snížení o 380.000 Kč) – vzhledem ke snížení rozpočtu HMP.   
 
Usnesení č. U-VN-0051 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  na vědomí  

aktuální informace k průběhu grantového řízení pro oblast národnostních menšin na rok 2021 

Pro: 13, proti: 0 

I I .   doporuč uj e  

v souvislosti se snížením rozpočtu na rok 2021 následující: v souladu se stanoviskem a doporučením 
Komise RHMP pro udělování grantů pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců snížení 
dotací na rok 2021 u dvou projektů schválených v rámci víceletého financování usnesením ZHMP č. 
37/130 ze dne 17.5.2018, a to projektu č. V003 s názvem Světový romský festival Khamoro 2018- 
2021 na 2.000.000 Kč (snížení o 450.000 Kč) a projektu č. V001 s názvem Praha srdce národů 2018- 
2021 na 1.570.000 Kč (snížení o 380.000 Kč). Uvedené bude předloženo ke schválení RHMP a ZHMP 

Pro: 13, proti: 0 

 

5. Koncepce politiky HMP ve vztahu k národnostním menšinám 2021-2025 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
V 16:20  - příchod Mgr. Koubka, Dis. na jednání Výboru, počet přítomných členů stoupl na 14. 
 
Předseda Výboru seznámil přítomné s hlavními změnami v podobě aktualizovaného strategického 
dokumentu, který se věnuje oblasti národnostních menšin (Koncepce politiky HMP ve vztahu 
k národnostním menšinám 2021-2025):  

 odstranění seznamu spolků národnostních menšin (seznamy budou na nově zřízeném webu 
národnostních menšin, který bude průběžně aktualizován) 

 doplnění přílohy týkající se romské integrace  

 proces obsazování kanceláří v Domě národnostních menšin o.p.s. (dále jen „DNM“) 
 
Uvedl, že by rád předložil uvedený materiál na lednové jednání ZHMP 18. 1. 2021, pokud tedy Výbor 
doporučí předložit materiál ke schválení Radě a Zastupitelstvu HMP. Mgr. Hajná ještě doplnila, že 
koncepci dostali členové Výboru v předstihu a následně byly zaslány 2 podněty ze strany členek Výboru - 
PhDr. Rychlíkové a Mgr. Mandové. PhDr. Rychlíková dala podnět, že řada zástupců národnostních menšin 
zjišťovala informace o činnosti spolků a podala je podrobně, ale ty jsou nyní přemístěné na webové 
stránky národnostních menšin. Domnívá se (informováno před Výborem a zasláno mailem), že jednotliví 
zástupci spolků národnostních menšin mohou zástupcům ve Výboru vyčítat, že informace nejsou zahrnuty 
přímo v koncepci, když byl podklad zaslán. Bylo by tedy dle jejího názoru dobré v bodě 7 koncepce, který 
se vztahuje k charakteristice národnostních menšin a spolkové činnosti, uvést pro pořádek doplňující text, 
že podrobnější informace o spolcích jsou uvedeny na webových stránkách k tématu národnostních 
menšin.  
Podnět Mgr. Mandové se vztahoval k informaci o existenci a činnosti Akademii národnostních menšin z.s., 
která aktuálně v materiálu není. Mgr. Hajná uvedla, že oba podněty budou zapracovány s tím, že v případě 
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informace o Akademii národnostních menšin z.s. požádala  Mgr. Mandovou o zaslání krátkého textu, který 
by měl být doplněn. Současně požádala o zaslání upřesnění, kam je požadováno jeho umístění (např. na 
konec textů charakteristiky národnostních menšin).  
Dále celkově k materiálu připomněla, že z důvodu osvěty zůstaly informace o jednotlivých národnostních 
menšinách a komplexněji byly pojaty priority, aby nedocházelo k jejich dublování, které jsou již obsažené 
v jiné. Předseda Výboru upozornil, že doplnění přílohy týkající se romské integrace je prodiskutováno se 
zástupcem romské menšiny ve Výboru – členem Výboru p. Balogem (poznámka: kladné hodnocení vyjádřil 
osobně mimo jiné v bodě 9 jednání) a romskou koordinátorkou – paní Hanzlovou Filovou a je v tomto 
znění předkládán s jejich souhlasem. Vzhledem k tomu, že se téma dotýká ve velké míře otázek sociálních 
apod., tak byl připraven díky spolupráci s Centrem sociálních služeb Praha (příspěvkové organizace 
města), které bude klíčové také pro další práce v otázkách romské integrace. 
Záměr popisující proces obsazování a činnost kanceláří v DNM je z pera vedení DNM a byl vedením DNM 
diskutován se zástupci NM.  
 
Předseda Výboru následně vyzval členy, zda mají k tomuto bodu nějakou připomínku. Nestalo se, a tak 
bylo přikročeno k hlasování.   

 

Usnesení č. U-VN-0052 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  na vědomí  

informace týkající se předkládané Koncepce politiky HMP ve vztahu k národnostním menšinám  

(2021-2025) 

Pro: 14, proti: 0 

 

I I .   doporuč uj e  

předložit materiál Koncepce politiky HMP ve vztahu k národnostním menšinám (2021-2025) ke  
schválení Radě HMP a Zastupitelstvu HMP s tím, že budou zapracovány zaslané připomínky členek 
Výboru PhDr. Magdalény Rychlíkové (v úvodní části bodu VII. - Národnostní menšiny, bude uvedeno, 
že podrobnější aktivity všech spolků národnostních menšin budou uvedeny na webových stránkách 
HMP k oblasti národnostních menšin) a Mgr. Olgy Mandové (informace o existenci Akademie 
národnostních menšin z.s. a její činnosti) 

Pro: 14, proti: 0 

 

6. Plán činnosti výboru v roce 2021 (harmonogram jednání) 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
 
Předseda Výboru sdělil přítomným plánované termíny jednání Výboru (byly členům Výboru rovněž zaslány 
v podkladech předem) a nechal o zmíněných termínech hlasovat.  

 

Usnesení č. U-VN-0053 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  se  souhlasem na vědomí  

plánované termíny jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP v roce 2021 ve dnech: 20.1.,  

17.3., 19.5., 16.6., 15.9. a 24.11. (vždy v čase od 16:00 hodin) 

Pro: 14, proti: 0 
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7. Diskuze nad podněty členů Výboru 

Předkladatel: Ján Balog, člen Výboru, Ing. Igor Zolotarev, CSc., člen Výboru 
 
Předseda Výboru předal slovo p. J. Balogovi a Ing. Igoru Zolotarevovi, CSc. J.Balog poděkoval za předání 
slova a sdělil, že v souvislosti se sčítáním lidu 2021 ho trápí situace okolo počtu jednotlivých 
národnostních menšin. Z tohoto důvodu mu přijde vhodné vytvořit pracovní skupinu, jejímž záměrem by 
bylo najít společnou platformu pro diskuzi a společné cíle (nejen sčítání lidu). Dále poděkoval Ing. 
Zolotarevovi, CSc. za otevřený přístup, spolupráci a připomínky k návrhu vzniku pracovní skupiny. 
Následně sdělil jejich (J. Baloga a Ing. Zolotareva, CSc.) navržené podněty k diskuzi v rámci Výboru, které 
jsou následující: 
  

 Sčítaní lidu, bytů a domů 2021 : diskuze k přípravě sčítání, jeho průběhu a interpretaci očekávaných 
výsledků.  

 Kvalifikované odhady počtu národnostních menšin na území HMP - jak lze toto realizovat? 

 Diskuze nad chápáním dosavadního postoje:  
o Chápeme počet příslušníků národnostních menšin pouze z údajů sčítání lidu, tedy z pozice počtu 

přihlášených lidí k jednotlivým menšinám?  
o Jak moc je důležité mít objektivní data skutečného počtu příslušníků národnostních menšin pro 

podporu jednotlivých menšin obecně a hodnocení jejich váhy ve společnosti?  

 Jak zlepšit pozitivní postoj majoritní společností a médií k národnostním menšinám obecně.  

 Návrh na zřízení pracovní skupiny, která by dlouhodobě měla za úkol navrhovat řešení podobných 
otázek či rozpracovávat strategické úkoly a postupy ke spokojenosti všech členů Výboru. 

 
Ing. Zolotarev, CSc. doplnil, že vítá vznik pracovní skupiny Výboru a rád by vytvořil text, který by mohl být 
základem pro vznik tohoto uskupení. Dále uvedl, že otázky, které by se měly v rámci pracovní skupiny 
probírat, již sdělil J. Balog a týkají se nejen romské menšiny, ale i všech ostatních menšin. Vzpomenul téma 
kvalifikovaných odhadů. Pokud by se výsledky sčítání lidu rozcházely s předpoklady, zasedla by pracovní 
skupina, která by se mohla domluvit na nástrojích, které by vedly k dosažení relevantních výsledků – např. 
sociologický výzkum. Důležité je také téma vnímání národnostních menšin společností. Informoval, že na 
kulatém stole konaném 14. 12. 2020 k tématu národnostních menšin, ale i migraci, padly ze strany 
zúčastněných zástupců národnostních menšin a odborníků závažné náměty.  Zmínil také podněty, které se 
týkají potřeby revize menšinového zákona. 
Předseda Výboru reagoval, že nebude bránit vzniku pracovní skupiny, jelikož uvedené otázky jsou zajímavé 
a je připraven podpořit osvětu ke sčítání lidu. Dále uvedl, že tyto otázky/témata mohou být součástí 
programu konference v rámci 20. Setkání národnostních menšin.  
O slovo se přihlásil PhDr. Balla, který uvedl, že se připojuje k návrhu vzniku pracovní skupiny Výboru. 
Následně vyslovili podporu vzniku pracovní skupiny p. M. Arden, Mgr. Štědroň, Ph.D. a Mgr. Mandová.  
Mgr. Hajná závěrem tohoto bodu poděkovala za slova předsedy Výboru na jednání ZHMP, která také 
souvisela s tématem osvěty ve vztahu k oblasti národnostních menšin a současně i očekávanými výsledky 
sčítání lidu.  Předseda Výboru upřesnil, že osvětlil zastupitelům, že zřízení Výboru vyplývá ze zákona  -  
reagoval na vznesený dotaz z řad zastupitelů na jednání, který se Výboru týkal.  
Závěrem tohoto bodu jednání shrnul, že vhledem k souhlasnému postoji očekává, že J. Balog a Ing. 
Zolotarev, CSc. společně zkoordinují vznik pracovní skupiny a na příštím jednání členy Výboru seznámí 
s formou a obsahem činnosti, návrhy apod. Vždy mohou být na jednání Výboru prezentovány výstupy 
pracovní skupiny  Následně bylo přikročeno k hlasování. 
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Usnesení č. U-VN-0054 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  na vědomí  

podněty k diskuzi ze strany členů Výboru p. J. Baloga a Ing. Zolotareva, CSc. a souhlasí se  
vznikem pracovní skupiny k dílčím odborným tématům týkajícím se oblasti národnostních menšin.  
Návrh s formou a přesnou obsahovou náplní pracovní skupiny seznámí členy Výboru na příštím  
jednání p. J. Balog a Ing. Zolotarev, CSc. 

Pro: 14, proti: 0 

 

8. Dům národnostních menšin o.p.s. - aktuální informace 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předseda Výboru předal slovo řediteli DNM Mgr. Štědroňovi, Ph.D., který zmínil, že DNM se vracel do 
běžných kolejí. Upozornil na akce, které v prostorách DNM proběhly – kulatý stůl, vernisáž  (za dodržení 
všech vládních nařízení a doporučení) – Z jižní Moravy až na konec světa – Příběhy moravských Chorvatů 
(termín ukončení 17. 12. 2020). Následně předal slovo Mgr. Novákovi, který doplnil, že konference v rámci 
20. Setkání národnostních menšin z důvodu epidemiologických opatření neproběhla, ale bude se konat 
v příštím roce se stejným tématem. Dále upozornil na zmíněny kulatý stůl, který byl pořádaný Akademií 
národnostních menšin z.s. Dále informoval, že knihovna DNM bude otevřena z důvodu epidemiologických 
opatření také do 17. 12. 2020, od 18. 12. 2020 bude fungovat formou výdejního okénka a objednávky 
budou realizovány telefonicky nebo e-mailem. V rámci provozu knihovny je záměrem DNM převedení 
katalogu do online podoby, aby přes něj bylo možné elektronicky objednávat.  Závěrem poděkoval za 
dodržování hygienických opatření a uvedl, že 21. 12. 2020 se uskuteční realizace programu (formou 
natáčení), který byl určen pro Muzejní noc (spolupráce s Akademií národnostních menšin z.s.). Program 
bude natočen a zpracován tak, aby se mohl použít i v příštích letech. Následně bylo přistoupeno k 
hlasování.   

Usnesení č. U-VN-0055 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  na vědomí  

aktuální informace k činnosti a plánovaným aktivitám Domu národnostních menšin o.p.s. 

Pro: 14, proti: 0 

 

9. Prostor pro prezentaci aktuálních informací ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

V 17:02 odešel z jednání Výboru p. F. Bányai – počet přítomných členů Výboru klesl na 13. 
 
rusínská menšina:   

 zrušení prezentace knihy Antona Moťoviče – Za Zády je řeka Dněpr, nahrazení audiovizuálním 
pořadem na stránkách Přátel Podkarpatské Rusi.  

 
romská menšina: 

 festival Khamoro a programy organizace Ara Art – letošní programy vysílány online  

 zmíněna činnost pražských romských NNO, které situaci zvládají za dodržení všech pravidel (např. 
distanční formy apod.) 

 poděkování za návrh a podobu části koncepce týkající se romské integrace (poznámka: viz 
schválená podoba textu v rámci aktualizované koncepce na tomto jednání) a dopracování 
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strategie plánované v r. 2021 (ve spolupráci a garantem v podobě Centra sociálních služeb Praha) 
vyjádřil, že se těší na spolupráci při přípravě podrobné strategie během r. 2021 

 rovněž poděkoval, že koncepce má zpracovaný záměr procesu obsazování kanceláří v DNM  
 

německá menšina:  

 Vyhnání Gerty Schnirch –  spuštěný edukativní web – www.vyhnanigerty.cz 
 
ruská menšina: 

 konec září – prezentace knihy Nezapomeň na labutě v DNM 

 udělení cen Rudolfa Medka, 2 ceny uděleny členům Československé obce legionářské 

 doporučení: vybavit DNM potřebnou technologií pro online formu  
 
ukrajinská menšina:  

 poděkování lidem podílejícím se na natáčení programu Muzejní noci a lidem, kteří se zúčastnili 
kulatého stolu (viz zmiňován v předchozích bodech) 

 koncerty byly stihnuty ještě před uzavřením z důvodů nouzového stavu 

 dále pokračují snahy o zajištění prostor pro centrum (Ukrajinský dům) 
 
maďarská menšina: 

 zrušení plesu – náhradní termín - 26. 2. 2022 

 celorepublikový svaz Maďarů – aktualizace webových stránek  

 informování o útlaku maďarské menšiny na Ukrajině   
 
bulharská menšina:  

 tvorba adventních věnců bulharskými ženami  

 nohejbalový turnaj – Bulharský klub X Klub města Karlštejn 

 v rámci projektu Laskavost mezi lidmi most – uskutečnění dílniček pro děti a dospělé ve 
venkovních prostorách  

 
vietnamská menšina:  

 zrušení 4 akcí pro děti  

 společná akce s Prahou  – Libuš v příštím roce  
 
Ing. Petryčka, MBA navázala na slova Mgr. Kalajdžievové, Ph.D., která již částečně informovala o  projektu 
Laskavost mezi lidmi most. Poděkovala všem, kteří na akci spolupracovali. Dále uvedla, že se podařilo 
uskutečnit Mikulášskou nadílku na Praze 22. Upozornila také na sbírku pro Alzheimer centrum – vánoční 
nadílka (možnost dodat dárky, ale pouze do konce týdne, jelikož musí být v karanténě, aby je bylo možné 
předat na Štědrý den). Závěrem sdělila, že při své cestě do Mukačeva zkusí oslovit krajany s žádostí o 
podporu obnovy kostela sv. Michala.  
 
Mgr. Mandová se přihlásila o slovo a požádala Dr. Ballu o zaslání detailnější informace týkající se incidentu 
na Ukrajině, o němž se zmínil ve vztahu k maďarské menšině. Dále zmínila, že bylo osloveno Národní 
muzeum, aby poskytlo detailnější informace o kostelu sv. Michala, jelikož o kostelu kolují dezinformace, 
tak aktuálně také připravují článek.  
  

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   bere  na vědomí  

aktuální informace ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Pro: 13, proti: 0 
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10. Různé 

Předseda Výboru informoval, že web národnostních menšin je připraven ke spuštění z hlediska obsahu 

s tím, že samozřejmě bude živým organismem – průběžně bude doplňován a jakmile dojde ke spuštění, 

tak obdrží všichni členové výboru informaci oficiálně s žádostí o předání informace spolkům NM a 

prosbou, zda mohou zasílat své aktuální informace o zajímavých akcích (zejména dlouhodobého rázu) či 

aktuální informace o svých aktivitách. Bohužel se aktuálně čeká na technické dořešení zveřejnění 

informací, které řeší informatika MHMP a externí dodavatel.  

Dále předseda Výboru poděkoval Mgr. Jůnové a Dr. Weinerové z Úřadu vlády („Oddělení kanceláře Rady 

vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády pro národnostní menšiny“), které 

vypracovalo souhrnný materiál pro ČSÚ. V něm je přehled právních předpisů, včetně stručného výkladu, 

ze kterých plynou práva příslušníků národnostních menšin, zejména v důsledků přihlášení se k národnosti 

při Sčítání lidu, domů a bytů.  Materiál všichni členové Výboru obdrželi v tištěné podobě na jednání a je 

k dispozici také na webových stránkách ÚV ČR – Rady vlády pro národnostní menšiny (odkaz byl rovněž 

zaslán).  

 

Závěrem předseda Výboru popřál hezké Vánoce a připomněl další jednání Výboru, které je plánováno na 

20. 1. 2021. Jednání bylo ukončeno v 17:27 hod.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příloha č. 1 - souhrnné srovnání počtu podaných žádostí grantového řízení pro r. 2021 s grantovým řízením  

pro rok 2020. 

Příloha č. 2 – navržené snížení podpory v rámci víceletého financování v r. 2021  

Příloha č. 3 – schválený návrh Koncepce politiky HMP ve vztahu k národnostním menšinám (2021-2025) se 
zapracovanými připomínkami Dr. Rychlíkové a Mgr. Mandové 

 

 

 

 

Ověřili: Ing. Igor Zolotarev, CSc. a p. Petr Skala   

 

 

Zapsali: Ing. Michal Panocha, specialista národnostních menšin a Mgr. Jana Hajná, tajemnice Výboru 
pro národnostní menšiny ZHMP 

Mgr. Jiří Knitl 
předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 
 
 
 
 


